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Vordingborg Kommune 

Kulsbjerg Skole 

 Skolebestyrelsesmøde  

Dato 11.04 2024  

Tidspunkt Mødet er fra klokken 18.00 – 20.00  

Sted Nyråd – igen! 

Mødeleder Helle Eeg 

Deltagere Forældrerepræsentanter 

• Helle Eeg  

• Jane Kargo Rode  

• Rikke Frimann Storm 
 
Personalerepræsentanter 

• Jacob Kofoed-Hansen 

• Maria Sølving 
 
Ekstern repræsentant 

• Mette Abildgaard 
 

Elevrepræsentanter 
 
Skoleledelsen 

• Stine B. Sørensen 

• Nils Nørbo 
 

Fraværende • Pia Rikke Dankelev 

• Karina Rasmussen  

• Naja Due Kirsted 
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Dagsorden  
 

1. 18.00 – 
18.05 

Godkendelse af dagsorden, herunder punktet eventuelt.  

Referat  
2. 18.05- 

19.00 
Drøftelse 

Sagsfremstilling Skolebestyrelsesvalg – hvordan får vi kandidater til at melde sig? Vi skal huske, at 
mindst et skolebestyrelsesmedlem skal være valgt blandt forældrene med elever i 
vores specialklasser.  
På valg: 
Jane K. Rode 
Karina Rasmussen 
Kirstine Laustsen – Udtrådt pr. 11.4.2024. 

Referat Kirstine Laustsen er udtrådt pr. dags dato. Vi har to opstillede som ikke er i 
bestyrelsen i dag. Karina Rasmussen og Jane K. Rode ønsker at genopstille. 
Dermed har vi alle repræsentanter og en suppleant. Der må meget gerne komme 
flere suppleanter.  

3. 19.00 – 
19.45 

Drøftelse 

Sagsfremstilling Den 5.10. 2022 havde bestyrelsen et punkt på dagsordenen med nedenstående 
formulering. 
Ved dette punkt lægges op til en drøftelse af, om beslutningen fra den 5.10. 2022 
fortsat er gældende, eller om der dags dato er behov for at prioritere at arbejde 
med andre principper i den næste periode.  
Link til skolens principsamling: https://kulsbjerg-skole.aula.dk/skolebestyrelsens-
principper 
 
 
Skolebestyrelsen var indbudt til introduktionsmøde for nye skolebestyrelser den 7. 

september 2022. På mødet holdt konsulent i Komponent og skolechef i Helsingør 

Kommune Lene Tetzlaff-Petersen oplæg om ”Rammer og vilkår for arbejdet i 

skolebestyrelsen”. 

Oplægget giver anledning til en drøftelse i skolebestyrelsen af, hvordan 

skolebestyrelsen skal prioritere de kommende års arbejde.  

Udover alle de ad hoc sager, der løbende kommer til skolebestyrelsen, giver oplægget 

anledning til en drøftelse af hvordan skolebestyrelsen skal prioritere følgende: 

• Det gode samarbejde. 

o Hvordan spiller vi hinanden stærke? 

o Hvordan sikrer vi et højt niveau af tillid? 

o Hvordan holder vi en god dialog? 

o Hvor henter vi hjælp, hvis noget kører fast? 

• Skolebestyrelsen skal fastsætte principper for: 

o Undervisningens organisering. 

https://kulsbjerg-skole.aula.dk/skolebestyrelsens-principper
https://kulsbjerg-skole.aula.dk/skolebestyrelsens-principper
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o Skolens arbejde med elevernes udvikling i skolens faglige og sociale 

fællesskaber. 

o Samarbejdet mellem skole og hjem. 

o Underretning af hjemmene om elevernes udbytte af undervisningen. 

o Arbejdets fordeling blandt lærerne. 

o Fælles arrangementer for eleverne i skoletiden. 

o Skolefritidsordningens virksomhed.  

• Skolebestyrelsen skal føre tilsyn med skolens virksomhed. Det betyder, at 

skolebestyrelsen skal føre tilsyn med ledelsens udmøntning af opgaverne. 

Tilsynet foregår i møder.  

Den fuldstændige tekst til disse skalopgaver kan ses i de vedhæftede slides.  

• Skolens værdiregelsæt – skal det justeres? Det nuværende kan ses her: 

https://www.vordingborg.dk/kulsbjerg-skole/grundlag/skolens-

vaerdiregelsaet/ 

 

Under oplægget blev der gjort opmærksom på det politiske beslutningsheiraki 

skolebestyrelsen er en del af. Derfor er skolestyrelsesvedtægten vedhæftet dette 

punkt. Der blev også gjort opmærksom på den viden, der kan hentes på www.emu.dk 

og den data der kan hentes på Sider - Søg på uddannelsesstatistik 

Konklusionen på dette punkt bliver en opdatering af skolebestyrelsens årshjul, hvor 

de højest prioriterede punkter sættes ind.  Dette gøres bl.a. på baggrund af en 

diskussion af hvilke principper der enten mangler, skal opdateres eller slettes.  

Note: 

Kulsbjerg Skole har nedenstående principper. 

PRINCIPPER 

Herunder kan du læse om Kulsbjerg skoles principper. 

• Skole-hjem samarbejde 
• Klassedannelse ved skolestart 
• Transport i skoletiden 
• Lektiehjælp 
• Kommunikation 
• Faseskift 
• Lejrskole og hytteture 
• Tilladelse til at forlade skolens område 
• Forældrerådsfolder 
• Mobiltelefon 

 

https://www.vordingborg.dk/kulsbjerg-skole/grundlag/skolens-vaerdiregelsaet/
https://www.vordingborg.dk/kulsbjerg-skole/grundlag/skolens-vaerdiregelsaet/
http://www.emu.dk/
https://uddannelsesstatistik.dk/Pages/Search.aspx?k=*Kulsbjerg%20Skole*
https://www.vordingborg.dk/media/w34orn3m/kulsbjerg-princip-skole-hjem-maj-2018.pdf
https://www.vordingborg.dk/media/jqnbclnw/kulsbjerg-princip-klassedannelse-revideret-d-18062020.pdf
https://www.vordingborg.dk/media/fqyc40x1/kulsbjerg-princip-transport-i-skoletiden-18062020.pdf
https://www.vordingborg.dk/media/2xxfy4ou/kulsbjerg-princip-lektiehjaelp-revideret-d18062020.pdf
https://www.vordingborg.dk/media/yy0fgmf3/kulsbjerg-princip-for-kommunikation-revideret-1608-2020.pdf
https://www.vordingborg.dk/media/va3b5usy/kulsbjerg-princip-faseskift-revideret-d-18062020.pdf
https://www.vordingborg.dk/media/d04lgwxy/princip-for-kulsbjerg-skole-og-lejrskole.pdf
https://www.vordingborg.dk/media/ws2ovr3c/kulsbjerg-princip-tilladelse-til-at-forlade-skolens-omraade-juni-2018.pdf
https://www.vordingborg.dk/media/xlqli1ht/foraeldreraadsfolder.pdf
https://www.vordingborg.dk/media/1xil1oao/kulsbjerg-princip-om-mobiltelefon.pdf
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Referatet fra punktet lyder som følger: 

Vi har været til et møde for nye skolebestyrelser, og der er enig om, at det var et 
rigtig godt møde, hvor vi sammen fik tegnet rammen for skolebestyrelsens arbejde.  
 
Rart at have tid til at snakke med de andre skolers bestyrelser.  
 
Vi fik bl.a. input til, hvordan skolebestyrelsen kan arbejde med udformningen af 
principper, som skolen kan styre efter i hverdagen.  
 
Det besluttes, at bestyrelsen i første omgang vil genbesøge disse principper. 

• Princip for lejrskole 

• Princip for klassedannelse 

• Princip for faseskift til udskolingen 

• Princip for brugen af mobiltelefon 
 
Desuden nævnes, at vi allerede er i gang med at justere princippet omkring 
kommunikation mellem skole og hjem. 
 

Referat Princippet om skole- hjemsamarbejde skal sættes op i samme skabelon som de øvrige 
principper – det gør Stine. 
Drøftelse af hvilke principper bestyrelsen ønsker at gå i gang med.  
Forslag om at vi går i gang med princip omkring transport i skoletiden. Forslag om det 
kan kaldes et ”Trafikprincip”, så det også dækker transport til og fra skole.  
Bestyrelsesformanden deltager også i et projekt i samarbejde med lokalrådene om 
sikker skolevej.  
Princippet kunne følges op af en kommunikation med forældrene, så forældrene 
understøtter de gode trafikvaner. 
Ved det kommende møde går vi mere i dybden med hvad et Trafikprincip kan 
indeholde.   
Princippet omkring lektiehjælp bør nok udgå.  
Spørgsmål om, om princippet omkring mobiltelefoner er godt nok opdateret.  
 
Spørgsmål om vi skal lave en kampagne når vi hører, at nogle vælger at flytte skole. Vi 
konstaterer, at vi ikke har et problem med fraflytning, da vi fastholder vores samlede 
elevtal. Vi kan se, at sagerne altid er unikke.  
 
I klassedannelse ved skolestart skal princippet ændres, så der ikke er tre afdelinger.  
 

19.45 – 20.00 Orientering 

Sagsfremstilling Gensidig orientering: 

• Elever 

• Skoleledelsen 
- Personale 
- Skoleårets planlægning 
- Naturfagsmaraton 
- Ny politisk aftale om Folkeskolen. 
- SFO i Stensved.  
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• Formanden 

• Øvrige forældrevalgte 

• Personalerepræsentanter 

• Ekstern repræsentant 
  

Referat Skoleledelsen:  

• Vi har ansat ny administrativ medarbejder som startede den 1.4. og ny 
inklusionsvejleder som starter den 1.5. 

• Vi er godt i gang med skoleårets planlægning – teams er meldt ud, og vi skal i 
gang med fagfordelingen. 

• Fredag den 12.4. afholder vi Naturfagsmaraton for kommunens 6. klasser i 
Langebækhallen.  

• Ny politisk aftale om Folkeskolen blev drøftet.  

• Det ser ud til at have lange udsigter med at vende tilbage til Isakdalsvej for 
SFO i Stensved. Vi forventer, at kommunen støtter os i at få lavet en mere 
permanent SFO inde på skolen.  

Formanden: 

• Dialogmøde med BUF den 2. maj klokken 19.00 på rådhuset. 
Planlægningsmøde den 23.4. mellem 16.30 og 17.00 på teams. Rikke (eller 
evt. Jane) deltager på teams i planlægningsmødet. Forslag til at høre 
politikerne om hvordan det gode regnskab 2023 kan smitte af på skolerne.  

• Nils sender Rikkes mail til planlægningsgruppen. 
Øvrige medlemmer: 

• Det er positivt, at børnene ikke skal slæbe deres overtøj mellem to matrikler.  
Personalet: 

• Intet nyt. 
Ekstern: 

• God brobygning for 8. klasserne på Gymnasiet. Skolen har for første gang 
oplevet, at elever fravalgte brobygning og mødte i skole. Der er senere 
etableret ny brobygning for disse elever.  
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 Forældrevalgte  

Helle Eeg 
 

Jane Kargo Bønnelykke Rode Kirstine Laustsen 
 

Pia Rikke Dankelev 
 

Karina Rasmussen 
 

Rikke Frimann Storm 
 

   

 Elevvalgte  

  
Naja Due Kirsted 

  

 Medarbejdervalgte  

Maria Moos Sølving Jacob Kofoed-Hansen  

 Ekstern  

Mette Abbildgaard 
ma@vordingborg-gym.dk 

  

 Sekretariat  

Nils Nørbo Stine Balch Sørensen  

 

mailto:ma@vordingborg-gym.dk

